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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina č. 3/2010

konaného dne 27. 5. 2010

Přítomni:
1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 7. Jiří Hormandl
2. Ladislav Nechvátal 8. Jaromír Brychta
3. Pavla Kučerová 9. Kamil Vejvoda
4. Ladislava Kratochvílová 10. Jiří Vondráček (předseda)
5. Josef Brůna 11. Jiří Bína (tajemník)
6. Vítězslav Schrek

Nepřítomni (omluveni):
1. Ladislav Nováček

Hosté:
1. Věra Švarcová (OSV)

2. Erika Fojtlová (OSV)

3. Ladislav Bárta (Kolpingovo dílo ČR)

Program:
1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu;
2. Informace o financování sociálních služeb v roce 2010;
3. Informace o Národním programu kvalitního života ve stáří;
4. Diskuze, různé;
5. Závěr.

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu
V rámci výjezdního zasedání komise se uskutečnila prohlídka nového domova pro seniory 
v areálu nemocnice v Havlíčkově Brodě, do kterého se přestěhují klienti i pracovníci z Domova 
důchodců Ždírec. Před zahájením vlastního zasedání proběhla prohlídka ÚSP Zboží, jehož areál 
prošel kompletní rekonstrukcí. Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast 
protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Poděkoval 
Bohuslavu Kubátovi, řediteli ÚSP Zboží, za přijetí a možnost uspořádat zasedání komise v tomto 
zařízení.
Bohuslav Kubát přivítal členy komise, pohovořil o ÚSP a poskytl základní informace o zařízení.
Jiří Vondráček dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky. Jiří Vondráček provedl rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého 
jednání komise.
Na stůl obdrželi členové komise informaci o plnění usnesení přijatých komisí. 
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2. Informace o financování sociálních služeb v roce 2010
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Vondráček sdělil, že materiál obsahuje informaci o situaci a hospodaření v krajských 
příspěvkových organizacích. Komise by se k hospodaření příspěvkových organizací neměla 
vyjadřovat, to je kompetence rady kraje, včetně rozhodnutí o dalším návrhu na jejich případné 
dofinancování. Příspěvkové organizace zajímají komisi z pohledu případného dofinancování 
klíčových pracovníků v případě schválení nového katalogu prací. Dále také to, jakým způsobem 
bude přistoupeno k ostatním poskytovatelům ve srovnatelné kategorii zaměstnanců.
Jiří Bína uvedl, že materiál měl pouze informovat o současné situaci v příspěvkových 
organizacích kraje. 
Poslední (neschválená) verze katalogu prací říká, že do 8. platové třídy patří zaměstnanci, kteří 
provádí individuální plánování služeb, což je v praxi většinou rozděleno mezi téměř všechny 
pracovníky. Pokud by došlo k této úpravě katalogu prací, znamenalo by to jenom u 
příspěvkových organizací navýšení finančních prostředků na mzdy o 11 mil. Kč.
Z následné diskuse vyplynula především potřeba vyvíjení tlaku na Vládu ČR přes Asociaci krajů 
ČR nebo Asociaci poskytovatelů sociálních služeb ČR. Dále pak vytvoření metodického 
podkladu k aplikaci nového katalogu prací použitelného pro všechny poskytovatele sociálních 
služeb v kraji Vysočina.

Usnesení 011/03/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o stavu a potřebách financování příspěvkových organizací kraje a
žádá
o přípravu metodického podkladu k aplikaci nového katalogu prací použitelného pro všechny 
poskytovatele sociálních služeb v kraji Vysočina, v souvislosti s očekávanou změnou 
odměňování pracovníků v sociálních službách.
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Zasedání opustil člen komise Jaromír Brychta.

3. Informace o Národním programu kvalitního života ve stáří
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Vondráček sdělil, že Národní program přípravy na stárnutí na období let 2008 až 2012 byl 
schválen již v roce 2008, proto by ho nyní neměla brát komise na vědomí tak, jak je uvedeno 
v návrhu usnesení. Komise by měla požádat o předložení aktivit, které byly od doby schválení 
až dosud učiněny a zabývat se stanovením dalších priorit.
Jiří Bína doplnil, že kraj Vysočina v současné době podporuje a rozvíjí síť služeb pro seniory, 
podporuje dobrovolnictví, provedl řadu investic v této oblasti, komunikuje s Krajskou radou
seniorů, ale neexistuje koncepce přístupu k seniorům. Materiál Národní program přípravy na 
stárnutí na období let 2008 až 2012 by mohl sloužit jako základ pro přípravu krajské koncepce. 
Na příštím zasedání by měli členové komise navrhnout místní a regionální aktivity, které si 
v souvislosti se zvyšováním kvality života ve stáří zaslouží podporu. 

Usnesení 012/03/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o chystané analýze stavu naplňování Národního programu přípravy na stárnutí na 
období let 2008 až 2012 a o přípravě dalších opatření do konce plánovacího období.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).
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Zasedání opustila členka komise Pavla Kučerová.

4. Diskuze, různé
Vítězslav Schrek podal informaci o krácení rozpočtu Individuálního projektu – Podpora systému 
primární prevence sociálně patologických jevů o 50%.
Členové komise o problému diskutovali a následně přijali toto usnesení:

Usnesení 013/03/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci z MPSV o krácení rozpočtu Individuálního projektu – Podpora systému primární 
prevence sociálně patologických jevů o 50% a
doporučuje
radě kraje vyhodnotit dopady krácení, rozhodnout o způsobu dalšího postupu a zachování 
dosavadního rozsahu certifikované prevence na školách ve 2. polovině roku 2010.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Příští zasedání komise sociální a pro oblast protidrogové politiky proběhne v září 2010, přesný 
termín bude členům komise v dostatečném předstihu upřesněn.

5. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Jiří Vondráček v. r.
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Vrábelová dne 31. 5. 2010




